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E l l e v a n g 
- dagtilbud i Vejlby-Risskov 

 

 
Referat 
 
Bestyrelsesmøde i Ellevang Dagtilbud 
 
 
Dato og tidspunkt: D. 21/1 2021, kl.19.00-20.30 

 

Sted:   Microsoft Teams 

 

Mødeleder:  Christian Thaarup, dagtilbudsleder 

 

Mødeindkalder: Christian Thaarup, dagtilbudsleder 

 

Deltagere:  Anne Wolthers, formand og forælder i DII Tornebakken 
Bjarke Møholt, forælder i Vuggestuen Trekanten  
Signe From, forælder i Børnehuset Næringen 
Rikke Markfoged, forælder i Børnehuset ved Skoven 
Nina Janjua, forælder i DII Ellevang 
Gitte Sarvig, pædagog i Børnehuset Næringen 
Lene Bach Riber, pædagogisk leder i Børnehuset Næringen  
Birte Aabentoft, pædagog i Vuggestuen Trekanten 
Marianne Porsmose Dremark, pædagogisk leder i Vuggestuen 
Trekanten 
Caroline Mortensen, pædagogisk leder i DII Tornebakken 
Betina Petersen, pædagogisk leder i DII Flintebakken 
Søren Nielsen, pædagogisk leder i Børnehuset ved Skoven 
Vibeke Margrethe Jensen, pædagogisk leder i DII Ellevang 
 

Fraværende:  Maja Junget Christensen, forælder i DII Flintebakken 
 

Referent:  Ida Ahlmann Østergaard (kommunikationsmedarbejder)  
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1) Orientering 
 

a. Dagtilbuddets økonomi v/ Bo Kjelde 
Dagtilbuddets administrationsleder Bo Kjelde giver bestyrelsen en status på dagtilbuddets 
økonomi i 2020. 
 

b. Visning af den nye hjemmeside v/ Ida 
Dagtilbuddets kommunikationsmedarbejder Ida viser bestyrelsen Ellevang Dagtilbuds nye 
hjemmeside, der forventes at blive offentligt tilgængelig i starten af februar. 
 

c. Udskydelse af Aula v/ Ida 
Ida fortæller, at Børn og Unge har besluttet, at Aula først kommer til at erstatte BørneIntra til 
maj. Dette på grund af det store arbejdspres, der i øjeblikket er i dagtilbud på grund af 
corona. 
 
Drøftelse 

2) Læring af corona-tiden med et bestyrelsesperspektiv 
Christian fortæller, at han de sidste par uger har været rundt til afdelingernes 
forældrerådsmøder, hvor der har været nogle gode drøftelser. Kendetegnende for 
drøftelserne i de seks forældrerådsmøder er følgende: 
 

- Forældrene oplever situationen på forskellig vis. De er afklaret med situationen og 
har god og stor forståelse for afdelingernes handlinger. 

- Dagtilbuddets restriktioner ligner det omkringliggende samfunds. 
- Forældre føler sig godt klædt på ved hjælp af dagtilbuddets/afdelingernes 

udmeldinger. 
- Dårlig samvittighed ved at sende sit barn i institution. 
- Barnets mulige afsavn ved at være væk fra institutionen. 
- De pædagogiske ledere må meget gerne gentage budskabet overfor forældrene. 

Det vil ikke blive betragtet som spam. 
- Det er fint med billeder og tekst på BørneIntra, så man kan følge med derhjemme. 
- Medarbejderne er gode til at tage imod og aflevere. 
- Der ønskes konkret timeangivelse for, hvornår grupperne samles og opløses senere 

på dagen. 
 
Christian fremhæver, at det er vigtigt, at der er en løbende dialog. Christian spår om stilhed 
før stormen i forhold til smittetal og de nye virusmutationer.  
 
Formand Anne fremhæver, at det er meget positivt, at Ellevang Dagtilbud kun har været 
ramt af relativt få smittetilfælde og hjemsendelse af stuer. Både medarbejdere og forældre 
har været gode til at overholde restriktionerne, og der foregår et flot samarbejde.  
 
Børn i udsatte positioner 
Christian fortæller, at han ugentligt deltager i møder med dagtilbudsledere. På møderne er 
børn i udsatte positioner ofte på dagsorden. Alle dagtilbud er forpligtede til at understøtte 
alle børns trivsel, dannelse, udvikling og læring, og derfor skal dagtilbud i denne tid i særlig 
grad være opmærksomme på børn i udsatte positioner. 
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Nye retningslinjer 
Christian orienterer om, at der er kommet nye retningslinjer og derfor nye guides. De nye 
guides, som jævnligt opdateres, er at finde på BørneIntra og 
https://www.aarhus.dk/corona/coronainformation-til-dig-som-borger/skoler-dagtilbud-og-
fritidstilbud/guides-til-foraeldre/.  
 
 

3) Dagtilbuddets læreplan 
 
a. Sammenskrivning af forældreråds drøftelser 

De forældreråd der har haft mulighed for det, har drøftet et par spørgsmål i relation til 
evalueringen af læreplanes ”forældresamarbejde”. Christian fremhæver tre citater fra 
drøftelserne: 
 

1) Kommunikation begge veje er vigtigt. Vi som forældre skal holde pædagogerne 
opdateret på, hvad der sker hjemme, og vi har en forventning om, at det sker den 
modsatte vej – at vi bliver informeret om, hvad der sker i vuggestuen vedr. barnets 
trivsel, læring, udvikling og dannelse. 

2) I samtaler med pædagogerne har vi haft stor gavn af deres faglige vejledning. De 
har stor erfaring og der kan være mange spørgsmål, når man er 
førstegangsforældre. 

3) Det har stor betydning, at der jævnligt lægges billeder på BørneIntra, så også de 
forældre der ikke kommer fysisk i vuggestuen og henter, kan følge lidt med via 
BørneIntra.  

 
b. Hvordan er læreplanen blevet synlig i DII Ellevang? 

Vibeke, pædagogisk leder i DII Ellevang, fortæller, at de i DII Ellevang arbejder med 
læreplanen hver dag. Vibeke henviser til læreplansblomsten, der illustrerer de centrale dele 
af den styrkede pædagogiske læreplan: det fælles pædagogiske grundlag og de seks 
læreplanstemaer. Læreplansblomsten indarbejder de bevidst. Læringsmiljøet drøfter de 
eksempelvis på personalemøder, og temaerne indtænkes enten gennem skiftende temaer 
eller gennem den daglige praksis på stuerne. Gitte, pædagog i Børnehuset Næringen, 
fortæller, at de har fokus på sproglege, hvor det sociale også tænkes med.  
 

c. Hvad er det videre forløb frem mod 1/3/21? 
Ledelsesgruppen skal i fællesskab færdiggøre evalueringen af læreplanen.  
 
 

4) Orientering 
 

a. Valg om frokostordning 
Christian orienterer om, at der i alle afdelingerne i Ellevang Dagtilbud er stemt ja til 
frokostordning pr. 1/7-21. Valg til frokostordningen foregår hvert andet år. I år er det for 
første gange blevet foretaget digitalt. Formand Anne fortæller, at det derfor er relevant at 
drøfte, hvordan det digitale valg fungerede. Følte forældrene sig oplyste om det valg, de 
skulle foretage?  

https://www.aarhus.dk/corona/coronainformation-til-dig-som-borger/skoler-dagtilbud-og-fritidstilbud/guides-til-foraeldre/
https://www.aarhus.dk/corona/coronainformation-til-dig-som-borger/skoler-dagtilbud-og-fritidstilbud/guides-til-foraeldre/
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Det drøftes, at der opstår mange dilemmaer i forbindelse med valget til frokostordningen, og 
flere af grundvilkårene har dagtilbuddet ikke indflydelse på.  
 
Det drøftes, at man i forældrerådene i de enkelte afdelinger kan drøfte, om forældrene har 
følt sig tilstrækkeligt oplyste. Herefter tages tilbagemeldingerne op i bestyrelsen, der kan 
vurdere, om det er noget, der skal formidles videre til Århus Forældreorganisation eller Børn 
og Unge for at kvalificere forløbet. 
 

b. Den ændrede alder for børnehavestart 
Christian orienterer om, at pr. 1/3-21 er det først, når barnet bliver 3 år, at det overgår fra 
vuggestuebarn til børnehavebørn.  
 

c. Rådmandens invitation til dialogmøde 
Der var ikke nogen fra bestyrelsen, der havde mulighed for at deltage i dialogmødet. 
 
 

5) Næste bestyrelsesmøde 
Det aftales, at næste virtuelle bestyrelsesmøde bliver afholdt tirsdag den 9/2. 
 
 
 
 
 


